



## ອົງຄະນະພັກ ທຫລ ຈັດຕັ້ງເຜີຍແຜ່-ເຊື່ອມຊຶມມະຕິກອງປະຊຸມຄົບ ຄະນະ ຄັ້ງທີ 3 ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ XI



ໃນຕອນເຊົ້າຂອງວັນທີ 19 ພະຈິກ 2021 ນີ້, ອົງຄະນະພັກທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໄດ້ຈັດຕັ້ງເຜີຍແຜ່-ເຊື່ອມຊຶມມະຕິກອງປະຊຸມຄົບຄະນະ ຄັ້ງທີ 3 ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ XI ຂຶ້ນ ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມ ໃຫຍ່ ທຫລ ໂດຍພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຂອງ ສະຫາຍ ສອນໄຊ ຊິດພະໄຊ ກຳມະການສູນກາງພັກ, ເລຂາຄະນະພັກ, ຜູ້ວ່າການ ທຫລ ພ້ອມນີ້, ກໍ່ມີກຳມະການປະຈຳພັກ, ກຳມະການພັກ, ເລຂາໜ່ວຍພັກ ແລະ ການນຳຫຼັກແຫຼ່ງພາຍໃນ ອົງຄະນະພັກເຂົ້າຮ່ວມ.

ການຈັດກອງປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້, ແມ່ນໄດ້ດຳເນີນໄປເປັນເວລາເຄິ່ງວັນ ໃນຮູບແບບລະບົບອອນລາຍ ເພື່ອຮັບປະກັນການປະຕິບັດມາດຕະການປ້ອງກັນ ແລະ ສະກັດກັ້ນການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ຕາມທີ່ຄະນະສະເພາະກິດ ເພື່ອປ້ອງກັນ, ຄວບຄຸມ ແລະ ແກ້ໄຂການລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ 19 ວາງອອກ.

ໃນທີ່ປະຊຸມຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ຮັບຟັງການເຜີຍແຜ່ມະຕິກອງປະຊຸມຄົບຄະນະ ຄັ້ງທີ 3 ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ XI, ມະຕິ ເລກທີ 04 ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກວ່າດ້ວຍການເພີ່ມທະວີການນຳພາຂອງພັກ ເພື່ອສ້າງການຫັນປຽນ ຢ່າງແຂງແຮງ ແລະ ເລິກເຊິ່ງ ວຽກງານພະນັກງານ ແລະ ດຳລັດ ເລກທີ 559 ຂອງລັດຖະບານ ວ່າດ້ວຍລິດຂອງລັດ ເພື່ອເປັນພື້ນຖານໃຫ້ແກ່ຄະນະນຳແຕ່ລະຂັ້ນພາຍໃນ ທຫລ ສາມາດກຳໄດ້ບັນດາ

ມະຕິຄຳສັ່ງຂອງພັກ ໃນການຊີ້ນຳໆພາໃນຂົງເຂດວຽກງານຂອງຕົນ ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບແນວທາງຂອງພັກວາງອອກແຕ່ລະ ໄລຍະ.

ສະຫາຍເລຂາຄະນະພັກ ທຫລ ໄດ້ເນັ້ນຕື່ມວ່າ: 1). ຄະນະພັກທຸກຂັ້ນ ຕ້ອງສືບຕໍ່ເປັນເຈົ້າການຄົ້ນຄວ້າກຳແໜ້ນ ແລະ ເປັນເອກະພາບສູງ ຕໍ່ກັບບັນດາເນື້ອໃນຂອງເອກະສານສຳຄັນທັງ 3 ສະບັບ ກໍ່ຄືເນື້ອໃນຈິດໃຈຂອງກອງປະຊຸມ ໃນຄັ້ງນີ້ ບົນພື້ນຖານຄວາມຮັບຮູ້ຢ່າງເລິກເຊິ່ງ ເພື່ອພ້ອມກັນເປັນເຈົ້າການນຳພາຜັນຂະຫຍາຍໃຫ້ກາຍເປັນແຜນງານ- ໂຄງການຂອງຂະແໜງທະນາຄານ ກໍ່ຄືຂອງແຕ່ລະຮາກຖານພັກ-ກົມກອງໃຜລາວ ຢ່າງລະອຽດ, ຈະແຈ້ງ ແລະ ສຸ່ຊິນນຳ ພາຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ປະກົດຜົນເປັນຈິງໃນແຕ່ລະດ້ານ; 2). ສືບຕໍ່ເປັນເຈົ້າການຊີ້ນຳ-ນຳພາຈັດຕັ້ງເຜີຍແຜ່-ເຊື່ອມຊຶມ ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ໃຫ້ສຳເລັດໝົດທຸກຮາກຖານພັກ-ກົມກອງ ທັງໃຫ້ເລິກເຊິ່ງ ແລະ ເຂົ້າສູ່ລວງ ເລິກ ຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດສອງວາລະແຫ່ງຊາດ ໂດຍສະເພາະວາລະແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂຄວາມ ຫຍຸ້ງ ຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ທີ່ຕິດພັນໂດຍກົງກັບໜ້າທີ່ການເມືອງຂອງຂະແໜງການພວກເຮົາ ກໍ່ຄືບັນດາ ຄາດໝາຍ ແລະ ວຽກຈຸດສຸມຕ່າງໆ ທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງ ລັດ ແລະ ແຜນເງິນຕາ ໄຕມາດສຸດທ້າຍປີ 2021 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປີ 2022 ໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນດີ ດ້ວຍຈິດໃຈບຸກ ທະລຸ; 3). ເພີ່ມທະວີການຊີ້ນຳ-ນຳພາວຽກງານວິຊາສະເພາະໃຫ້ແຂງແຮງກວ່າເກົ່າ, ຊຶ່ງໜ້າທີ່ຕົ້ນຕໍແມ່ນ ການຮັກສາ ສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານເງິນຕາແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ມີຄວາມໝັ້ນຫ່ຽງ ແລະ ພັດທະນາລະບົບສະຖາບັນການເງິນໃຫ້ ເຂັ້ມແຂງ ແລະ ໝັ້ນຄົງ, ຊຶ່ງກ່ອນອື່ນໝົດ ຈະຕ້ອງໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ແກ້ໄຂບັນດາຂໍ້ຄົງຄ້າງ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ໃຫ້ມີການ ຫັນປ່ຽນທີ່ຕັ້ງໜ້າຢ່າງແທ້ຈິງ; ສືບຕໍ່ຍຸ້ງແຮງການເຕີບໂຕຂອງພື້ນຖານເສດຖະກິດແຫ່ງຊາດ ຕິດພັນກັບການປະຕິບັດ ນະໂຍບາຍເງິນຕາ, ນະໂຍບາຍສິນເຊື່ອຢ່າງແຂງແຮງ ແລະ ມີປະສິດທິຜົນໃນຂະແໜງການທີ່ເປັນທ່າແຮງ ແລະ ມີ ຕະຫຼາດຮອງຮັບ ເພື່ອສົ່ງເສີມການຜະລິດ ແລະ ມີສິນຄ້າສົ່ງອອກ; ເພີ່ມທະວີການນຳໃຊ້ລະບົບຊຳລະສະສາງຕ່າງໆ ຕາມທິດຫັນເປັນທັນສະໄໝ, ປອດໃສ, ວ່ອງໄວ ເພື່ອຮັບປະກັນຄວາມສາມາດຂະຫຍາຍການບໍລິການທາງດ້ານການ ເງິນ ຢ່າງກວ້າງຂວາງ, ມີການແຂ່ງຂັນຢ່າງເປັນທ່າ ແລະ ສາມາດເຊື່ອມໂຍງກັບສາກົນ; 4). ຕ້ອງສືບຕໍ່ເພີ່ມທະວີການ ປະສານສົມທົບກັບບັນດາຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເພື່ອຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍເງິນຕາໃຫ້ມີຄວາມກົມກຽວ ເພື່ອ ສ້າງພື້ນຖານໃຫ້ແກ່ລະບົບເສດຖະກິດແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ມີຄວາມໝັ້ນແໜ້ນ ແລະ ຍືນຍົງ ເປັນຕົ້ນ: ການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງ ອັດຕາເງິນເຟີ້; ການຄຸ້ມຄອງອັດຕາແລກປ່ຽນ ຕາມກົນໄກຕະຫຼາດທີ່ມີການຄຸ້ມຄອງຂອງລັດ ຮັບປະກັນສ່ອງແສງ ສະພາບຄວາມເປັນຈິງ ດ້ານຄວາມຕ້ອງການ ແລະ ການສະໜອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດໃນສັງຄົມ ຢ່າງພາວະວິໄສ ເພື່ອ ຫຼຸດຜ່ອນຕົ້ນທຶນໃນການຜະລິດ, ຊຸກຍູ້ການເກັບລາຍຮັບງົບປະມານຂອງລັດ ແລະ ເສີມສະພາບຄ່ອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ຂອງລະ ບົບທະນາຄານ; ສືບຕໍ່ເອົາໃຈໃສ່ແກ້ໄຂ ແລະ ຫຼຸດຜ່ອນບັນດາເງື່ອນໄຂ, ເອກະສານ ຫຼື ຂອດຂັ້ນທີ່ບໍ່ຈຳເປັນໃນ ການເຂົ້າເຖິງແຫຼ່ງທຶນສິນເຊື່ອຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ ໃຫ້ສະດວກກວ່າເກົ່າ ແລະ ເໝາະສົມກັບລະດັບການ ຂະຫຍາຍຕົວຂອງທຸລະກິດຂະໜາດນ້ອຍ-ຂະໜາດກາງ ແລະ ຈຸນລະວິສາຫະກິດ ໃນປັດຈຸບັນ, ໄປຄ່ຽງຄູ່ກັບການຍົກ ສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງທະນາຄານທຸລະກິດໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາການນຳໃຊ້ທຶນໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ຕາມລະບຽບການ ແລະ ຖືກເປົ້າໝາຍຕາມທີ່ທະນາຄານໄດ້ອະນຸມັດໄປນັ້ນ ໃຫ້ເກີດຜົນຜະລິດຕົວຈິງໃຫ້ແກ່ສັງຄົມ; 5). ເອົາໃຈໃສ່ປັບປຸງກົງຈັກການຈັດຕັ້ງທຸກຂັ້ນ ໄປຕາມທິດກະທັດຮັດ ແລະ ມີປະສິດທິພາບ; ເພີ່ມທະວີວຽກງານບຳ ລຸງສ້າງພະນັກງານໃນຕຳແໜ່ງງານຕ່າງໆ ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບການເລັ່ງທວງຂອງວຽກງານໃນໄລຍະໃໝ່; ເອົາໃຈໃສ່ຄຸ້ມ ຄອງນຳໃຊ້ພະນັກງານຜູ້ທີ່ມີຄຸນທາດການເມືອງໜັກແໜ້ນ, ມີຄວາມຕັ້ງຕໍ່ບໍລິສຸດຕໍ່ພັກ-ລັດ ແລະ ປະຊາຊົນ, ມີຄວາມ ຮູ້-ຄວາມສາມາດ ທີ່ໄດ້ຜ່ານການທົດສອບຈາກຂະບວນການວຽກງານຕົວຈິງ, ມີຫົວຄິດປະດິດສ້າງໃໝ່ທີ່ເປັນປະໂຫຍດ ໃຫ້ແກ່ວຽກງານສ່ວນລວມ ແລະ ມີຜົນງານ-ຜົນສຳເລັດໃນການປະຕິບັດໜ້າທີ່ທີ່ໄດ້ຮັບມອບໝາຍໃຫ້, ມີນ້ຳໃຈເສຍ



ສະຫຼະສູງ, ຕັ້ງໜ້າຮັບໃຊ້ປະເທດຊາດ ແລະ ປະຊາຊົນ; 6). ຄະນະພັກ-ຄະນະນຳທຸກຂັ້ນ ຕ້ອງມີຄວາມຮັບຮູ້-ເຂົ້າໃຈ ຕໍ່ທິດທາງລວມຂອງພັກ ແລະ ລັດຖະບານ ກ່ຽວກັບລະບຽບການປະກອບ, ການຄຸ້ມຄອງນຳໃຊ້, ການປົກປັກຮັກສາ ແລະ ການສະສາງລົດຂອງລັດ ບົນພື້ນຖານຄວາມເປັນເອກະພາບສູງໃນການຈະເຂົ້າສູ່ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢູ່ໃນຂະແໜງ ທະນາຄານຂອງພວກເຮົາ.

*# ຂ່າວ-ພາບ: ສົມອິກ ເຄນຄຳແພງ*

*ໃຊ້ເງິນກັບທົ່ວທັງຊາດ ສ້າງບົດບາດ ຄ່າເງິນລາວ*

